
PROTOKÓŁ nr XXV/2023 

z sesji Rady Gminy Czernice Borowe, która odbyła się 27 lutego 2023 r. 

w sali widowiskowej OSP w Czernicach Borowych. 

 

Posiedzenie rozpoczęto o godzinie 10:00, zakończono o godzinie 12:50. 

 

Na stan 15 radnych – obecnych było 14 według załączonej listy obecności. 

W obradach udział wzięli: Wójt Gminy – Wojciech Brzeziński,  Skarbnik Gminy – Grażyna 

Pszczółkowska, Sekretarz Gminy – Bogumiła Cienkus, Radca prawny – Leszek Morzyński, 

Karol Krzykowski – Przedstawiciel MODR w Przasnyszu, Sołtysi – zgodnie z listą obecności.  

 

Ad. pkt. 1 
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Jacek Bartołd otworzył XXV sesję Rady Gminy Czernice 

Borowe i powitał zebranych. Na podstawie listy obecności, że jest wymagane kworum,  

na 15 radnych obecnych jest 14 i wszelkie podejmowane uchwały będą prawomocne. 

Potwierdzono również obecność używając terminali do głosowania.   

 

Ad. pkt. 2 

Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie będzie przyjmowany porządek obrad. 

Poinformował, że zaproponowany porządek został dołączony do materiałów przedsesyjnych. 

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie uwag do zaproponowanego porządku obrad. Nikt 

nie zgłosił uwag. Przewodniczący wyjaśnił, ze ulega zmianie treść pkt 4.11 – doprecyzowano 

nazewnictwo tytułu uchwały. 

 

Przewodniczący odczytał porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXIV sesji Rady Gminy. 

4. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 

4. 1. zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czernice 

Borowe na lata 2023 – 2036, 

4. 2. zmiany uchwały nr 261/XXIV/2022 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 29 grudnia 

2022 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2023 rok, 

4. 3. zmiany uchwały nr 165/XIV/2021 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 12 kwietnia 

2021 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w celu realizacji projektu  

pod nazwą „Rozwój i zapewnienie utrzymania technicznego Systemu e-Urząd”, 

4. 4. wspólnej realizacji przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej, 

4. 5. zmiany uchwały w sprawie współdziałania i współfinansowania przy realizacji 

projektu pod nazwą „Regionalne partnerstwo samorządów Mazowsza dla 

aktywizacji społeczeństwa informacyjnego w zakresie e-administracji  

i geoinformacji”, 

4. 6. określenia  stawki  za 1 kilometr przebiegu pojazdu, uwzględnianej  przy obliczaniu 

zwrotu rodzicom kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży, uczniów  

do placówek oświatowych, o których mowa w art. 32 ust. 6 i art. 39 ust. 4  ustawy  

z dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe, 

4. 7. zmiany nazwy ulicy „Szkolna” na ulicę  „21 Pułku Piechoty  Dzieci Warszawy”, 

4. 8. podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy 

społecznej przez osoby objęte rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" 

na lata 2019-2023, 



4. 9. przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Czernice Borowe w 2023r.”, 

4. 10.  przyjęcia Strategii Rozwoju Gminnej Biblioteki Publicznej w Czernicach Borowych  

na lata 2023-2027, 

4. 11.  zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów. 

5. Przyjęcie sprawozdań z pracy Komisji Rady Gminy na 2022 rok (4 komisje). 

6. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Programu współpracy Gminy Czernice Borowe  

w 2022 r. z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego. 

7. Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli  

na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 

jednostki samorządu terytorialnego za rok 2022. 

8. Przyjęcie sprawozdania rocznego z działalności merytorycznej Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Czernicach Borowych za 2022 rok. 

9. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2022 rok. 

10. Przyjęcie sprawozdania z Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2022-2024 

oraz z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2022 rok oraz przedstawienie 

potrzeb związanych z realizacją zadań. 

11. Interpelacje radnych złożone na piśmie. 

12. Odpowiedzi na interpelacje. 

13. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

14. Wolne wnioski i zapytania. 

15.  Zakończenie obrad sesji. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie porządku obrad: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Ad. pkt. 3 

Przewodniczący poinformował, że w tym punkcie przewidziane jest przyjęcie protokołu  

z poprzedniej XXIV sesji Rady Gminy. Poprosił o zgłaszanie uwag.  

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Protokół został przyjęty 14  głosami za. 

 

Ad. pkt. 4.1 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Czernice Borowe na lata 2023 – 2036. 



Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych  

i zachęcił do zadawani pytań.  

Dyskusji dotyczącej uchwały nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 9 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 5 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 272/XXV/2023 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

27 lutego 2023 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Czernice Borowe na lata 2023 – 2036. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.2 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 261/XXIV/2022 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 29 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2023 rok. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych i 

zachęcił do zadawani pytań. Radny Jacek Żbikowski zapytał o deficyt w wysokości 1 mln 600 

tysięcy planowany do pokrycia z kredytu. Skarbnik wyjaśniła, że kredyt był planowany w 

uchwale budżetowej na 2023 r. zatem zaciągniecie kredytu planowane jest w 2023 r. dzieje się 

to zazwyczaj w III albo w IV kwartale. Kredyt będzie także uzależniony od realizowanych w 

2023 r. inwestycji.  

Dalszej dyskusji nie było.  

  

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 7 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 7 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła jednogłośnie UCHWAŁĘ nr 273/XXV/2023 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 27 lutego 2023 r. w sprawie zmiany uchwały nr 261/XXIV/2022 Rady 

Gminy Czernice Borowe z dnia 29 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia uchwały 

budżetowej na 2023 rok. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.3 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 165/XIV/2021 Rady Gminy Czernice Borowe 

z dnia 12 kwietnia 2021 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w celu realizacji projektu  

pod nazwą „Rozwój i zapewnienie utrzymania technicznego Systemu e-Urząd” 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych, 

wyjaśnił zasadność podjęcia uchwały i zarządził dyskusję. 

Dyskusji nie było. 

 



 

 Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy podjęła UCHWAŁĘ nr 274/XXV/2023 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

27 lutego 2023 r. w sprawie zmiany uchwały nr 165/XIV/2021 Rady Gminy Czernice Borowe 

z dnia 12 kwietnia 2021 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w celu realizacji projektu 

pod nazwą „Rozwój i zapewnienie utrzymania technicznego Systemu e-Urząd”. Uchwała 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.4 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie wspólnej realizacji przewozów autobusowych o charakterze 

użyteczności publicznej. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych, 

wyjaśnił zasadność podjęcia uchwały i zarządził dyskusję. 

Dyskusji nie było. 

 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 13 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 1 

 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy podjęła UCHWAŁĘ nr 275/XXV/2023 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

27 lutego 2023 r.  w sprawie wspólnej realizacji przewozów autobusowych o charakterze 

użyteczności publicznej. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.5 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie współdziałania i współfinansowania 

przy realizacji projektu pod nazwą „Regionalne partnerstwo samorządów Mazowsza dla 

aktywizacji społeczeństwa informacyjnego w zakresie e-administracji i geoinformacji”. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych, 

omówił zasadność podjęcia uchwały, zgodnie z uzasadnieniem, następnie zachęcił do 

zabierania głosu w dyskusji.   

Dalszej dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 



wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 276/XXV/2023 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

27 lutego 2023 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie współdziałania i współfinansowania 

przy realizacji projektu pod nazwą „Regionalne partnerstwo samorządów Mazowsza dla 

aktywizacji społeczeństwa informacyjnego w zakresie e-administracji i geoinformacji”, 

 

Ad. pkt. 4.6 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały  w sprawie określenia  stawki  za 1 kilometr przebiegu pojazdu, 

uwzględnianej  przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci, 

młodzieży, uczniów  do placówek oświatowych, o których mowa w art. 32 ust. 6 i art. 39 ust. 

4  ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych, 

zachęcił do zabierania głosu w dyskusji.  

Dalszej dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 277/XXV/2023 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

27 lutego 2023 r. w sprawie określenia  stawki  za 1 kilometr przebiegu pojazdu, uwzględnianej  

przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży, 

uczniów  do placówek oświatowych, o których mowa w art. 32 ust. 6 i art. 39 ust. 4  ustawy z 

dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe 

 

Ad. pkt. 4.7 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy „Szkolna” na ulicę  „21 Pułku Piechoty  

Dzieci Warszawy”. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych, 

zachęcił do zabierania głosu w dyskusji.  

 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 12 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 2 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 



Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 278/XXV/2023 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

27 lutego 2023 r. w sprawie zmiany nazwy ulicy „Szkolna” na ulicę  „21 Pułku Piechoty  

Dzieci Warszawy”. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.8 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte rządowym programem "Posiłek w szkole 

i w domu" na lata 2019-2023. 

Przewodniczący Rady zarządził dyskusję, nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła jednogłośnie UCHWAŁĘ nr 279/XXV/2023 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 27 lutego 2023 r.  w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte rządowym 

programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

Ad. pkt. 4.9 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Czernice Borowe w 2023r.”. 

Przewodniczący Rady zarządził dyskusję, nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła jednogłośnie UCHWAŁĘ nr 280/XXV/2023 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 27 lutego 2023 r. w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Czernice Borowe 

w 2023r.”. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt. 4.10 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia Strategii Rozwoju Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Czernicach Borowych na lata 2023-2027. 

Przewodniczący Rady zarządził dyskusję, nikt nie zabrał głosu. 



 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła jednogłośnie UCHWAŁĘ nr 281/XXV/2023 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 27 lutego 2023 r. w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Czernicach Borowych na lata 2023-2027. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

Ad. pkt. 4.11 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów. 

Przewodniczący Rady zarządził dyskusję, nikt nie zabrał głosu. 

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła jednogłośnie UCHWAŁĘ nr 282/XXV/2023 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 27 lutego 2023 r.. zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i 

zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt. 5 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt  dotyczy przyjęcia sprawozdań z pracy 

Komisji Rady Gminy na 2022 rok (4 komisje). 

Przewodniczący zarządził dyskusję. Nikt nie zabrał głosu.  

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdań: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0  

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 
Rada Gminy przyjęła sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy na 2022 rok (4 komisje). 

 



Ad. pkt. 6 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt  dotyczy przyjęcia sprawozdania z realizacji 

Programu współpracy Gminy Czernice Borowe w 2022 r. z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego. Radny Ryszard 

Bońkowski zapytał o dotację na remont zbiornika wodnego w Kadzielni, prosił o 

uszczegółowienie skąd pochodziły środki na realizację inwestycji. Skarbnik Gminy wyjaśniła, 

że część inwestycji, to koszty z budżetu gminy (wkład własny) a pozostałe, to środki pozyskane 

dofinansowanie z Unii Europejskiej. Oprócz dotacji gmina udzieliła pożyczkę na 

wyprzedzające finansowanie by inwestycja mogła być zrealizowana (refundacja kosztów). 

Pożyczka została już spłacona.  

Przewodniczący zarządził dyskusję. Nikt nie zabrał głosu.  

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdań: 

za     - 13 

przeciw    - 1 

wstrzymało się   - 0  

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 
Rada Gminy przyjęła sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Czernice Borowe  

w 2022 r. z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego 

 

 

Ad. pkt. 7 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt  dotyczy przyjęcia sprawozdania z wysokości 

średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w 

szkołach prowadzonych przez jednostki samorządu terytorialnego za rok 2022 

Przewodniczący zarządził dyskusję. Nikt nie zabrał głosu.  

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdań: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0  

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 
Rada Gminy przyjęła sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostki 

samorządu terytorialnego za rok 2022 

 

 

Ad. pkt. 8 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt  dotyczy przyjęcia sprawozdania rocznego  

z działalności merytorycznej Gminnej Biblioteki Publicznej w Czernicach Borowych za 2022 

rok. 

Przewodniczący zarządził dyskusję. Nikt nie zabrał głosu.  

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdań: 



za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0  

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 
Rada Gminy przyjęła sprawozdanie rocznego z działalności merytorycznej Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Czernicach Borowych za 2022 rok. 

 

 

Ad. pkt. 9 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt  dotyczy przyjęcia sprawozdania z realizacji 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii za 2022 rok. 

Przewodniczący zarządził dyskusję. Nikt nie zabrał głosu.  

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdań: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0  

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 
Rada Gminy przyjęła sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2022 rok. 

 

 

Ad. pkt. 10 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt  dotyczy przyjęcia sprawozdania z Gminnego 

Programu Wspierania Rodziny na lata 2022-2024 oraz z realizacji zadań z zakresu wspierania 

rodziny za 2022 rok oraz przedstawienie potrzeb związanych z realizacją zadań. 

Przewodniczący zarządził dyskusję. Nikt nie zabrał głosu.  

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdań: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0  

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 
Rada Gminy przyjęła sprawozdanie z Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2022-

2024 oraz z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2022 rok oraz przedstawienie 

potrzeb związanych z realizacją zadań. 

 

 

Ad. pkt. 11 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 11 dotyczy interpelacji złożonych na piśmie – 

takowych nie było.  

 

  



 

Ad. pkt. 12 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 12 dotyczy odpowiedzi na interpelacje 

złożonych na piśmie – takowych nie było. 

  

 

Ad. pkt. 13 

Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. Radni i Sołtysi otrzymali  

to sprawozdanie z materiałami sesyjnymi. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

Wójt uzupełnił sprawozdanie: 

Wójt poinformował, że przygotowujemy inwestycje do realizacji i składamy wnioski 

aplikacyjne w ramach prowadzonych naborów. Pozyskaliśmy środki na zakup autobusu 

(300 000,00 zł). Brakuje środków na wkład własny, dlatego poszukujemy dodatkowych źródeł 

sfinansowania zakupu.  

Wójt wyjaśnił mechanizm realizowania inwestycji w kontekście planowanych do zaciągnięcia 

w 2023 r. kredytów na przykładzie przebudowy SUW. Dofinansowania nie pokrywają 100% 

inwestycji, potrzebny jest wkład własny. Wystąpiliśmy o interpretację indywidualną w sprawie 

przebudowy SUW, jeśli VAT będzie możliwy do odzyskania znacząco obniży nam się 

wysokość wkładu własnego. W skutek tego będzie konieczność zaciągnięcia ewentualnego 

kredytu ale w mniejszej kwocie. Budżet w miarę pozyskiwanych dofinansowań będzie 

modyfikowany. 

Trwa nabór wniosków na zabytki w ramach Polskiego Ładu – do 17 marca 2023 r. Gmina może 

pozyskać dofinansowanie na zabytki własne i dla innych podmiotów (np. parafii). Ogłosiliśmy 

na stronie internetowej nabór projektów, które złożymy w ramach rządowego naboru. Nabór 

trwa do 28 lutego 2023 r. na dzień dzisiejszy nie ma jeszcze ani jednego wniosku. 

Gmina dystrybuuje węgiel dla mieszkańców. W naszym punkcie dystrybucji nie mamy 

nadmiernej ilości opału. Zamówienia były szacowane na podstawie składanych wniosków. 

Zrealizowaliśmy nie całe 500 ton opału, gdzie szacunek opiewał na ponad 900 ton. Na stanie 

mamy obecnie około 50-60 ton i na taką ilość mamy zapotrzebowanie. Nadmiar opału może 

być wykupiony przez samorząd do celów grzewczych. Nie dokonaliśmy jeszcze zapłaty 

pracownikom i firmie dystrybuującej węgiel. Wójt wyjaśnił, że jest dostępny obecnie grubszy 

węgiel, jeśli będzie zapotrzebowanie to taki surowiec zostanie zamówiony dla mieszkańców.  

Minął rok od wybuchu wojny w Ukrainie. Gminny punkt zakwaterowania uchodźców w 

dworze w Chojnowie został przekształcony w punkt rezerwowy. Rodziny z dworku zostały 

przeniesione do internatu w Przasnyszu. Niektórzy mieszkańcy dalej dają schronienie 

uchodźcom  w swoich domach. Od marca zmieniają się zasady pomocy, uchodźcy będą 

partycypować w kosztach.  

Wójt poinformował, że mamy zaplanowane w 2023 r. inwestycje drogowe w Kosmowie, 

Węgrze  i Rostkowie na które należy ogłosić przetargi. Dodatkowo 2 inwestycje z wyżej 

wymienionych zostały także zgłoszone do FOGRu by zoptymalizować koszty tych inwestycji. 

Po ogłoszeniu wyników naboru zostanie ogłoszony przetarg.  

Przewodniczący Rady zachęcił do zadawania pytań. 

Radny Jarosław Sadowski poprosił o uporządkowane ulicy szkolnej/21  Pułku Piechoty Dzieci 

Warszawy.  

Radny Andrzej Tomaszewski zwrócił uwagę na drogę Rostkowo - Turowo. Objazdy w trakcie 

wypadków często kierowane są na tę trasę, stąd wymaga ona dobrej nawierzchni, dlatego 

konieczna jest jej modernizacja. 

Radny Cezary Kołakowski poprosił o informacje w sprawie drogi 544. Radny zwrócił uwagę, 

że brakuje sprawozdania z działalności Gminnego Centrum Informacji.  



Wójt odniósł się do zadanych pytań. Wójt zapewnił i uporządkowaniu ulicy 21  Pułku Piechoty 

Dzieci Warszawy by mogła godnie reprezentować nowo nadaną nazwę. Wójt zapewnił  

o oznakowaniu w odpowiedni sposób nazwy ulicy. Porządek jest w miarę możliwości 

prowadzony na bieżąco. Pojawiają się sygnały o potrzebie zmiany organizacji ruchu oraz 

zmonitorowanie skrzyżowania z uwagi na częste zdarzenia w ruchu drogowym. Pojawiają się 

propozycje ustawienia garbu, czy wyświetlacza pomiaru prędkości w obrębie szkoły by 

spowolnić ruch. Garby sprawdziły się w Chojnowie i Kuskowie, w Nowych Czernicach nie 

odnajdują one zastosowania wg. mieszkańców.  

Wójt poinformował, że planowana jest przebudowa drogi w obrębie Turowa ale nie obejmuje 

ona zwartej zabudowy. Droga jest bardzo wypadkowa. Wójt zaproponował Radnemu 

Andrzejowi Tomaszewskiemu wspólne działania w sprawie drogi.  

Wójt wyjaśnił, że na dany moment droga 544 nie będzie modernizowana. Wójt zaproponował 

aby zorganizować spotkanie w szerszym gronie, z powiatem oraz zarządca drogi. Droga staje 

się coraz bardziej niebezpieczna. Wójt wyjaśnił, ze przebudowa drogi w obrębie Czernic 

Borowych jest już wieloletnim pomysłem. Projekt powstał około 5 lat temu. Gdy zaistniała 

nadzieja na kompleksową przebudowę przekazaliśmy dokumentację w tym zakresie. Wójt chce 

zaaranżować wspólne spotkanie z mieszkańcami, władzami powiatu, województwa i uzyskać 

deklarację o przebudowie drogi z uwagi na bezpieczeństwo mieszkańców. Wstępny termin 

spotkania Wójt zaproponował na koniec czerwca/maj. Wójt wyjaśnił, że Starosta przasnyski 

jest zapraszany na każdą sesję rady gminy.  

Radny Mariusz Tyburski zwrócił uwagę na złej jakości drogi żwirowe oraz niebezpieczny 

chodnik przy cmentarzu w Pawłowie Kościelnym. Radny zapytał, czy zrealizowana zostanie 

zaasfaltowanie drogi w miejscowości Pawłowo Góry oraz w Nowym Pawłowie. Wójt wyjaśnił, 

że po zimie drogi będą korygowane po roztopach (okolice kwietnia) by efekt prac był trwały. 

Droga żwirowa w kierunku Kosmowa zostanie poprawiona natychmiast z uwagi na jeżdżący 

tam autobus szkolny. W sprawie chodnika w Pawłowie Kościelnym, chodnik przy cmentarzu 

został wykonany w partnerstwie z powiatem. Po przebudowie między chodnikiem a asfaltem 

zrobiła się szczelina, która tymczasowo została wypełniona kruszywem. Droga jest powiatu, 

interweniowaliśmy w sprawie, powiat poprosił o współfinansowanie przedsięwzięcia. Wójt 

zapewnił, że postara się te prace wyegzekwować z powiatu. Wójt dodał, że za chodnikiem 

rozpoczyna się zawężony asfalt. Dobudowa tam chodnika jest  w tym momencie niemożliwa z 

uwagi na zbyt wąski pas gruntu. Na tym odcinku należy poszerzyć jezdnię, wtedy 

wkomponować chodnik lub ciąg do ruchu lokalnego. Pismo w sprawie tej inwestycji trafi do 

komisji rolnictwa i ochrony środowiska do zaopiniowania. Powiat zaproponował 

współfinansowanie inwestycji przez gminę. Całość inwestycji obliczono na około 1 600 000,00 

zł. Gdyby powiat pozyskał dodatkowe środki na ten cel, wtedy gmina może zadeklarować 

swoje wsparcie do wkładu własnego. W sprawie drogi w Pawłowo Góry wójt poinformował, 

że nie ma takiej inwestycji na budżecie na 2023 r. Należy wypracować harmonogram budowy 

dróg na przyszłe lata i tam zamieścić tą inwestycję. Zawnioskowaliśmy ponownie o środki na 

drogę Borkowo – Pierzchały. Czekamy na ogłoszenie postępowania przetargowego na drogi w 

ramach Polskiego ładu.  

Wójt poinformował, że w materiałach nie ma sprawozdania z działalności GCI. Kierownik 

instytucji jest długotrwale nieobecny, po jego powrocie sprawozdanie zostanie przygotowane. 

Czas na procedowanie sprawozdań kończy się 30 czerwca, więc może ono być przyjmowane 

na kolejnych sesjach.  

 

Ad. pkt. 14 

Wolne wnioski i zapytania. Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie porządku 

obrad przewidziane są wolne wnioski i zapytania. Zachęcił do zabierania głosu.  



Głos zabrał Pan Karol Krzykowski – przedstawiciel Mazowieckiego Ośrodka Doradztwa 

Rolniczego w Przasnyszu. Poinformował, że w 2023 r. wdrożona zostaje nowa perspektywa 

finansowa. Przedstawił programy skierowane do rolników i zaprosił na szkolenia organizowane 

przez MODR. Szkolenie z płatności bezpośrednich odbędzie się 9 marca w Sali OSP  

w Czernicach Borowych.  

Radny Jacek Bartołd zapytał, czy jest opracowany harmonogram spotkań. Poprosił o przesłanie 

takiego dokumentu. Przedstawiciel zachęcił do odwiedzenia strony MODR i śledzenia 

aktualności. Pan Karol Krzykowski będzie prowadził spotkania doradcze dla rolników.  

Sołtys sołectwa Olszewiec zgłosił zalegające wycięte zakrzaczenia w rowie w Olszewcu. Wójt 

Gminy potwierdził taką sytuacje, zdeklarował wysłanie rębaka w te miejsce i inne zgłaszane 

przez mieszkańców, i uporządkowanie terenu.  

 

Ad. pkt. 15 

Przewodniczący Rady podziękował za udział w sesji. Po wyczerpaniu porządku obrad 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął XXV sesję Rady Gminy Czernice Borowe. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała 

Monika Łukasiak 


